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Брой 10. 

В Д Р Н Е Н С & И 

Осзвкцмално издание на О к р ъ ж н а т а Постоянна Комисия. 
Н ТслеФОнъ № 2 8 . 11 • • • 

И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ АБОНЯМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лева 
За училищни настоятелства . . . . . 100 9 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 щ щ 

Т а к с и * 
За обявления на всички общински, обществени, 

държавни и кооперативни учреждения, на дума или к». 
с/м. ПО 1 лв. За баланси на коопераци и синдикати не 
страница по 150 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА • Таксите се сметатъ за една публи
кация, при повторение таксите се удвояватъ. 

ВСИЧКО 6Ъ ПРЕДПЛАТА. 

Да обикнемъ земята 
ЗемледЪлието и скотовъдството еж ло-

стътъ на живота у всички народи. Особено 
за насъ, това требва да ее подчертае, за
щото земледЪлието и скотовъдството еж 
главния ни поминъкъ. Компрометирана ре
колта и изобщо слабо производство, .еж 
страшенъ ударъ за нашето население. То
ва, съ което ние имаме да се гордЪемъ, еж 
златните нивя, пространни ливади и доби
тъка, плъзналъ. по планинските склонове 
на паша. Всичко това е добро, но имайки 
предъ видъ, че сме една гжето населена 
страна, требва да се позамислимъ върху 
това: какъ да увеличимъ производител
ността на земята. Това е единъ твърде 
важенъ въпросъ. Нашиятъ селянинъ, навик-
налъ да работи при твърде примитивни 
условия, мжчно възприема ноаовъведенията 
за по-рационалчо използване на земята, а 
това пречи разбира се и за стопанския ни 
Развой изобщо. 

У насъ, жаждата > за наука е твърде 
голЪма. Ние виждаме какъ неграмотния или 
слабо грамотенъ селски стопанинъ има же-
•лание да изучи своите деца, да имъ „от
вори- очите, но.. . следъ това да ги изпу
сне отъ себе си и да остане самъ, а те на
станени по градовете и изъ чужбина, съв-
семъ да забравятъ родното село — земята 
ноято ги е откърмила и тихиятъ спокоенъ 
животъ. 

По-добро нещо отъ просветата нема 
— именно тази е и мисъльта ни, че про
светени хора трЪбватъ, но тамъ, където 
ще бждатъ полезни съ своите съвети, ини
циативи и изобщо прилагане на всички но
вовъведения въ земледблието и скотовъд
ството. 

Днесъ 50—60% отъ всички младежи, 
които свършватъ средни и висши учебни 
заведения, еж деца на селото, безвъзвратно 
загубени за него, Младежьта остава въ 
града или чужбина, и равнодушно паема 
бремето на чиновничеството, което въ про
дължение на целъ животъ нищо не му дава, 
а хубавите ниви оставятъ да тревяеватъ 
да се обрасватъ все по-старому, или пъкъ 
продаватъ, за да се простятъ напълно съ 
селото. 

И после, колко разочарования и раз
бити надежди! 

Земледелскит* училища дойдоха тъкмо 
навреме. Макаръ и щесъвсемъ малко, но 
те дадоха насока на нашата селска мла-
дежь, кжде требва да се търси разковни
чето на живота — че земята е, която ще 
му даде единъ обезпеченъ и тихъ животъ 
че чрезъ нея ще се допринесе много по
вече И на бЪдния ни и изстрадалъ народъ. 

Н. Л. 
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СТОПАНСКИ ВЪПРОСИ 

Избиране яйца, нжтпчкн н отгледване 
малките пилета. 

Подборъ на добри носачки 
Птицевъдците търсятъ по всЪкакъвъ 

начинъ да се сдобиятъ съ зимни носачки. 
Най-добре е да имаме излюпени пилета за 
тежките раси (Плимутъ рокъ, Виандотъ и 
др.) презъ месецъ мартъ, а за леките, 
(Миньорка, Италианка и др.) презъ априлъ 
и началото на май месецъ. Тези пилета ще 
ни дадатъ ярки, които требва да пронесатъ 
презъ октомври, ако еж добре хранени и 
правилно отгледани. 

Като заключение по отгледването на 
пилетата ще приповторя нЬколко отъ най-
сжществените правила: 

1. Да не се дава никаква храна, нито 
вода на новоизлюпените пилета въ продъл
жение на първите 36 часа отъ излюпва-
нето имъ. Природата имъ е вложила храна 
достатъчна за презъ това време. 

2. Да не имъ се дава твърдо сварени 

яйца, нищо на свита не е по-несмилаемо 
отъ тЬхъ. 

3. Следъ 36 часа отъ излюпването да 
имъ се даде хладна вода, чистъ сухъ nt-
съкъ и натопени въ кисело млеко трохи 
отъ припеченъ хлЪбъ. Кутията съ носъкъ 
не требва да липсва отъ двора имъ. 

4. Месната храна е абсолютна необхо
дима. Требва да се види какъ младите пи
лета скачатъ следъ насекомите и муши
ците. 

Бихъ желалъ тези ми, макаръ и не до 
тамъ пълни съ подробности указания по 
отгледване на малките пилета, да послу-
жатъ като импулсъ, щото да се схване до
бре общеизвестната истина, че до като не~ 
маме здрави и добре развити млади пилета 
и ярки, не можемъ да имаме нито здрави 
кокошки, нито добри носачки. 

Р. Пенаковъ 

Вреденъ за себе си е тоя» 
който ме се погрижи да си на
прави едио модерно торище, за» 
щото торището е кесията на 
земледЪлеца. 

Публикуване протоколите но Вар
ненски Окрменъ Съветъ. 

Продължение отъ протоколъ N* 9 

Гавр. Цонковъ. Азъ предлагамъ Окр. 
Съветъ да изкаже своето възмущение отъ По
стоянната комисия, за да запази своята честъ и 
своето достойнство. 

Ф. Раоаиловъ Питането на г. Гавр. Цон
ковъ е по отношение неизпращането особеното 
му мнение въ мин. годишна сесия заедно съ бю
джета на окржга за да се има подъ съображение 
при утвърждаването му. Вие си спомняте, че то
гава сесията беше къмъ своя край, затова се взе
ма решение помощите на общини и пр. въ окрж
га да се раздадатъ отъ пост. комисия въ раз
ширено заседаняе, Чл. 38 п. 8 казва: „Пост. 
комисия резпределя между общините или по
страдалите жители помощите, отпустнати отъ 
•съвета, ако той не е паправилъ това. При раз
делянето на тия помощи взема участие и по единъ 

предегавитель на околията. Разпределянето става, 
когато окръжния съветъ заседава". Значи въ 
този членъ е казано кой има право да разпреде
ля тия помощи. Особеното мнение на г. Цонковъ 
тъй както е формулирано и мотивирано нима 
абсолютно никакво значение за бюджета при 
утвърждаването му. Пратено или не бюджета 
пакъ ще бъде угвърденъ. Тълкуването на чл. 38 
не може да се даде отъ г. министра а може да 
се нека неговото обсъждане отъ административния 
съдъ По другите въпроси г. Атанасовъ даде 
осветления, затова моля да се прекратятъ деба
тите. 

Н. Паница. Съ съгласието на г. Цонковъ 
ще формулирамъ неговото предложение; а имен
но: Окр. съветникъ Гавр. Цонковъ и обяснения
та които се дадоха отъ пост. комисия, както и 
всички окр. съветници взели думата по този 
въпросъ изказва своето недоволство отъ отгово
ра на пост. комисия и отъ неизпълнението, както 
на закона тъй и на решенията на Окръжния 
съветъ. 

Ф. РаФаиловъ А пъкъ азъ предлагамъ: 
Окр. съветъ следъ като изслуша питанието на г-
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L® ХРОНИКА И ]9 
ПРЕЗЪ последните неколко дни еж си 

изплатили абонамента на Окр. вестникъ 
следните общини: Р. Девня, Аджемлеръ и 
Куванлъкъ. Администрацията имъ изказва 
своята благодарность. 

МИНАЛИЯ месецъ cm изнесени единъ 
милионъ кгр. тютюнъ, на стойность 34 ми
лиона лева. 

ИЗНОСЪТЪ на добитъкъ отъ България 
за Гърция презъ 1927 год. е 20,253 глави 
говежди добитъкъ, овце и кози 34,700, сви
не 2,796 и коне 4029. 

ПРЕЗЪ 1927 год. въ България е произ
ведено 7 милиона и половина кгр оризъ. 

МИНИСТЕРСТВОТО на землед*лието и 
държавните имоти е поржчало чрезъ Б. 3. 
банка да се доставятъ редица землед-Ьлски 
орждия и машини, необходими за продъл
жението и реализирането на общия планъ 
за рационализиране на земледЪлието. 

Съгласно условията за доставка, този 
земледйлски инвентаръ требва да бжде до-

ставенъ между 15 юлий и 15 августъ т. т., 
споредъ времето, когато той ще бяде ну-
женъ за земледйлекото стопанство. Споредъ 
внесениятъ въ Народното събрание законо-
проектъ, доставените земледйлеки орждия 
и машини ще бждатъ продавани чрезъ зе-
млед-Ьлските кооперации на всички земле-
дЪлци, като на кооперациите се прзви 20 
на сто отстжпка, а на частните стопани 15 
на сто — отъ костуемата цена. 

ЗА УЛЕСНЕНИЕ продажбата на паш
кули въ страната министерството на земле-
д-Ьлието е определило въ около 30 околии 
по неколко града за пашкулни тържища. 
А за да не се заставя населението отъ да
лечни пунктове да остакя работата си и за
нася далечъ на тържищата малко количе
ства пашкули наредено е, щото продажби
те да могатъ да ставатъ и въ общинските 
управления, съ проверенъ кантаръ. 

Ако торътъ не се пази въ мо
дерно торкще, губи :V; отъ ка
чествата си. Нека се разбере, че 
торътъ е земледЪлското злато. 

Печатница „Войниковъ* — Варна. 

Гавр. Цонковъ, обясненията на постоянното при-
ежтегвие, дебатите отъ окр. съветници, смета, че 
отговора даденъ отъ постоянното приежтетвие е 
задоволителенъ и минава къмъ дневния редъ. 

Председателя. Предлагамъ на гласуване 
мнението изказано отъ Гавр.Цонковъ, а именно: 
окр. съветъ въ днескашното си заседание следъ 
като изслуша запитването на Гапр. Цонковъ и 
обясненията които се дадоха отъ пост. комисия, 
както и всички окр. съветници взели думата по 
този въпросъ, изказва своето недоволство отъ 
отговора иа пост. комисия и отъ неизпълнението, 
както на закона, тъй и на решенията на окръ
жния съветъ. Който е съгласенъ на това моля да 
си вдигне ръката. 

Меншество — не се приема. 

Председателя. Който е съгласенъ да се 
иине на дневенъ редъ, моля да си вдигне рж-
клта. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е № 38 

Продължение дебитите пе енспозато иа 
постоянната комисия по бюджвто-проекта ив 
окръга за 1928/1929 год. Председателя. 
Давамъ думата на г. Д ръ Д. Цоневъ да про
дължи разискването си отъ вчерашното заседание 
по експозато на пост. приежтетвие. 

Д-ръ Д. Цоневъ. Понеже смЪт*нъ да бд-
да твърде обектипенъ то мпепнпта които we иа-
кажа дано бждатъ възприети и се пяправяъ онии 
корекции въ бюджета, конто да бждатъ с*мо за 
доброто на нашето дело. Както каззхъ ьчера г. 
г. окр. съветници, дейностьта ва окр, схветь се 
цени по актива главно въ н*колко отдела, конто 
требва да бждатъ предимно изтъкнати и изпъл
нени, за да може да се добие макснмумъ усло
вия за подобрение на окржга. Т*зи условия съ: 
земеделие, скотовжлетво, благоустройство, сани
тарна и ветеринарна служби и просветно дело. 
Останалите цели еж по-второстепенни и ще се 
извълнятъ по такьвъ редъ, щото да не се за* 
сегнагь и пострадагь по-главнит* задачи. Требва 
да призная, че въ г. год. дейнесть иа пест при-



До помогнемъ м селото 
„Всички данъци що плаща

ме въ живота еж нищожни въ 
сравнение съ данъкътъ що да
ваме на невежеството*. 

Отъ мъчителната финансова криза, 
която души, гнети целия български народъ, 
отъ оня тормозъ, който се наложи съ ре
парации—убийствени за нацията ни — най-
много тегли и страда родното село. Кжсатъ, 
кжсове отъ народната ни снага ругаятъ, 
или терзаятъ българското племе и пакъ 
най-голЪмъ дЬль отъ всичко това, се пада 
на нашето село. И не еж ли понекога спра
ведливи упреците, които се сипятъ върху 
нашите водачи на различните политически 
партии, водачи духовни, че не обръщатъ 
внимание на ужасно лошото положение на 
селото? Естествено не е твърде розово по
ложението въ града, но то пъкъ не е ана
логично съ това на селото. То се гърчи. 
Страдае. Тъне' въ грубо невежество, а мно
зинството отъ различните политически во
дачи нехае, не иска да знае за болките и 
скърбите му, които бушуватъ и разкъсватъ 

ежтетвие въ земеделско отношение е изразход
вано 852.000 лв. а предвидения за цельта кре-
дитъе 1,075,000 лв , това показва, че въ туй на
правление е направено всичко което бюджета да 
ва въ ръцете на пост. присжтсгвис за да изпъл
ни задачата си предвидена отъ окр. съветъ. За 
повдигане скотовждетвото въ окржга едва поло-
вината отъ предвидения кредитъ е изразходязнъ. 
За санитарна служба разходвано 490,000 лв. 
срещу предвидените 650.000 лв. Ще изтъкна 
направените грешки отъ страна на песг. приеж-
тегвне презъ тазгодишната му дейность, по отно
шение санитарната служба, Поел присътствие на
мирайки се въ тежко положение е посегнало на 
тази служба като е овакантило акушерските 
длъжности, закрила е фелдшерските участъци 
при околийските лекарски амбулатории. Менъ 
ми се чини, че тукъ се прави поста гол*ма гре
шка и» ако миналия пжть по-остро засегнахъ въ 
случая пост. присжтсгвие то се дължи №. фак
та, че въ действитедность колкото и да не се 
признава този акушерски институтъ, но все пакъ 
новите задачи и като сестри-посетителки които 
ще се възложагь на акушерския институтъ, стру-

организма му. Или пъкъ, ако ги знае, не ги 
чувствува и вместо да бждатъ полезни не
гови съветници, го прекращаватъ въ разни 
превратни идеи и утопии н.мащи нищо об-
що съ действителните нужди на селото, за 
задоволяването на неговите материални и 
духовни нужди. 

Необходими еж творци, зидари за съз
даване и уреждане на тия нужди — блага. 
Необходима е творческа инициатива, а та
кава се заражда само въ умствено по-въз
вишените натури, които еж само способни 
да одухотворятъ и изпълнятъ тия ини7 
циативи. 

Нашето село тепърва ще се преустрой
ва, защото нито пжтищата му, нито жилищ
ните му помещения и обществени построй
ки еж въ онзи редъ, който би задоволилъ 
минималните нужди на средно-културния 
човйкъ. 

Само по този пжть, се работи за ща
стливо бждаще на народа ни. Не съ апатия, 
не съ тжпо равнодушие, благоденствие на-
роду ще създадемъ и не тъй съ умрази, 
злините социални ще пресушимъ. 

Съ право се пише, че въ селото едни-
чъкъ учителятъ е общественъ служитель 
— двигатель на важни културни, стопански 
и др. начинания. 

ва ми се, че още повече ще оправдае неговото 
оставане Азъ казахъ миналия пжть за грамадна
та смъртность между децата въ Варненския ок-
ржгъ .и то най-главното въ селското население. 
Сжщо ще трЬбва да търсимъ начинъ и средства 
за борба противъ туберкулозата. У насъ е заре
гистрирана голема смъртность въ децата до 1 
год. и отъ 1 AQ 5 год. Ако този процентъ все 
така продължава да се развива и въ същото 
време процента на раждаемостьта намалява, то 
не е далечъ тая нещастна година когато ще се 
приравнимъ по отнешевие ражданията и умира-
ннята и ще дойдемъ до Франция, кждето ра-
ждаемостьта е по малка отъ умираниятз. Имамъ 
една много интересна таблица, отъ която се ви-
«да, че за 1927/28 г. раждаемостъта въ Варна 
е била 22<yov а смъртностьта — • 18°/Ьо- в ъ ПР°* 
вадия: рзждаемость — З ! 0 / ^ а смъртность —» 
l4*%0» въ некои села напр. Шадж-кьой: раждае-
мость — 59%^ а смъртность — 24° /^; Кьо-
прю-кой: раждасмость — 52°/00, а смъртность 
24°/оо и т» н» Смъртностьта въ малките села е 
двойно по-малка отъ раждаемостта. Миналия 
пжть се изтъкна една причина, какво абортите 
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Само тамъ малцина еж взели кръста 
общественъ. Малцина еж заработили за кул-
турно-икономично, здравно и морално въз-
висяване на селото. Безспорно, има ратни
ци за внедряване жива струя отъ любовь 
— творчеетбо въ обезверените души. Има 
пионери на културенъ възходъ, но малко 
еж, слаби1 еж и не могатъ да преодолйятъ 
злото. И когато надъ родни поля се вие 
духътъ на разрухата, въплотенъ въ всички 
злини, когато надъ родното село се е над
весила черна й невЪрна нощь, прибулвайки 
го съ мантията на духовна и материална 
нищета, когато несговорчивость и пъклена 
злоба руши устоите на общество и държа
ва, ю въ тоя критически моментъ единъ 
възгласъ кънти подъ небесните весини: — 
Помогнете на селото. То е болно — изле
кувайте го. Зъзне — стоплете го! И вие 
учители, лекари, духовници и всички ми-
леющи щастливи дни на народа ни, влейте 
въ душата народна, повече вира за слън-
чеворадостни дни. Защото поне вие, слу
жители народни, дългътъ си съвестно из
пълнете. — Дългътъ къмъ родното ни село. 

е. Кап. махле. 
Г. Ч-ски у-ль 

Нуждна е просвета 
Преживяваме дни на страшни народни 

бедствия. Нашите съотечественици оттатъкъ 
Балкана изнемогватъ подъ ударите на при
родни стихии. Колцина отъ техъ ще се 
разболеятъ безъ храна и покривъ, колко 
отъ техъ ще измратъ следствие на това; 
мнозина вече напуснаха тоя светъ като 
убити или ранени при нещастието и при тоя 
начинъ на живеене не е изключена и въз-
можностьта отъ епидемия. 

Върховенъ дългъ се наложи: да имъ се 
притечемъ на помощь. Веднага по целата 
страна се устроиха комитети за събиране 
помощи за пострадалите. И въ нашето се
ло се устрои такъвъ и събраното ще се 
изпрати по надлежния редъ. Община, учи
лищно настоятелство, читалищно н-во и 
църковно н во и кооперацията взеха уча
стие въ събирането. Но група читалищни 
членове съ една учителка отъ първоначал
ното училище решаваме да дадемъ помошь 
отъ името на читалището, катъ дадемъ 
представление въ съседното село Синделъ 
и всичкия приходъ изпратимъ на комитета 
за пострадалите въ южна България—цель 
и идея високо благородни. 

Съобщихме въ Синделъ, че искаме да 

се дължатъ на акушерския институтъ. Азъ нЪма 
да упрекна, че за да бжде раждаемосгьта тъй 
малка иматъ не малко значение изкуствените абор
ти, които станаха система Въ селата имаме съв-
семъ малъкъ проценгь аборти, отъ които по-мал-
ката часть отъ акушерки, а повечето огъ баби и 
циганки. Това обвинение което се хвърли мина
лия пъть на акушерките ще кажа че не е спра
ведливо. Ще требва да отбележа, че смъртно-
стьта въ децата до 1 год. възрасть е много по-
голеиа отъ тая до 5 год. Това се дължи на 
невежото и несъзнателно оггледане и отхранване 
на децата. Ето защо, дирекцията на народното 
здраве, въ новия законопроекта» предвижда се
стри- посетителки ръководени отъ лекари да 
образуватъ здравни детски станции, посещвайки 
домовете да прнзиквагъ майките какъ да гледатъ 
и хранятъ децата си, да давагь необходимите съвети 
и по такъвъ начинъ ще се отглежлать здрави 
Д*ца и смъртносгьта ще се намали. Тази система, 
която е дошла отъ Америка i е дала доказател
ства, че тамъ смъртностьта е намалела благода
рение на тази просветна дейность на тия санитарни 
органи. Здравната станция се посещава ежедевно 

отъ 30—40 майки, конто отивагь за съвети. 
Докато тия здравни станции се рззгтространягь 
навсекъде, тази мисия ще требва да възложнмъ 
на акушерките подъ ръководството на лекари
те, които ще направляватъ и тЪхпата дейность. 

Лекарските и фелдшерските участъци поне 
да си осганатъ както еж били до сега, защото 
всеко закриване га такъвъ участъкъ лошо ще се 
отрази на населението. Отнемането на фелдшери
те отъ околийските лекари е грамадна грешка 
Никой не може да допусне, че сдинъ окол. ле* 
карь» който има грамадна статистика, може да 
работи безъ Фелдшеръ. Въ закона за народното 
здраве предвижда въ всеки лекарски участъкъ 
да им1 и фелдшерска длъжность. По отношение 
безплатното лекуване и безплатната практика на 
лекарите и фелдшерите пост. пррежтетвие не тъй 
сигурно лансира тази идея, Видя се, че иска 
да прави експирименть отъ тази работа. Увели
чени еж много заплатите съ цель да се запрети 
чаегната практика. Презъ работното време лека 
рите и фелшерите могатъ да се засгавАгь да 
работятъ безплатно, но презъ свободното си вре
ме и нощно време Вие не можете да имъ отне-
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дадемъ представление въ селото имъ за 29 
м. м. Отговориха ни, че училището кждето 
се даватъ представления ще бжде заето 
отъ гЬхЪо Отложихме за 6 т. м. На 5 т. м. 
единъ отъ групата отиде да уговори. Пред
седателя на читалището имъ г-нъ Григоръ 
Ивановъ гл. учитель и директоръ съ удо
волствие разрешава и ний основавайки се 
на неговите думи отиваме. И четирма отъ 
групата отиваме въ Синделъ. 

Всички работехме съ удоволствие, виж
дахме че ще има посетители: жителите 
празнично настроени, а имаше и доста мла
дежи — гости на селото. Ще може да се 
вземе и изпрати една по-голема сума. Тък
мо сцената б1> привършена (а тя бе напра
вена съ голЪмо внимание), иристигатъ ня
колко души отъ селото. Те биле училищ
ните имъ настоятели. Веднага се нахвър
лиха върху насъ: Обяснихме имъ какъ стои 
работата, цельта на представлението и че 
не ще има никаква весела часть. Понеже 
сме искали разрешение и ни е разрешено, 
смитаме че въпроса между настоятелите и 
директора е уреденъ, за това не намерихме 
за нуждно да се отнесемъ лично до техъ. 
.Ние, казватъ те не разрешаваме, на насъ 
никой нищо не е казвалъ, ние имаме дър-
жанъ протоколъ, че въ училище нема да 
се даватъ никакви представления". А въ 

сдщность»въ нея стая еж дава много пред.-
ставления, семейни срещи, а и на 29 м. м. 
е давано представление. 

. И ние, разбира се, не можехме да оста-
немъ. Развалихте направената сцена, оста
вихме стаята въ такъвъ редъ, въ какъвто 
я заварихме и побързахме да отгштуваме 
пешъ, за да предовратимъ идването на 
останалата група. Но т* вече тръгнали 
срещнахме ги на средъ пжтя. Разправихме 
имъ станалото. Убити и съкрушени се вър
нахме обратно. 

Високо протестираме за нанесената ни 
обида! Нима това еж хора на просветата? 
Когато едни хора иматъ желание за работа, 
да имъ се пречи по такъвъ вулгаренъ начинъ, 
това е възмутително! Защото истинската при
чина за техното „неразрешаваме" бе накър
неното имъ чувство на „честолюбие-. Това 
значи да бждешъ робъ на амбицията. 

А цельта на нашето представление бе 
високо благородна, а въ самата пиеса има 
дълбока поука. 

Ние не жалихме ни вечерното си време 
за почивка да правимъ репитиция, ни праз
ничното време, ни средства. Двама отъ тия 
които отидоха съ влака дадоха последните 
си пари! А те чакатъ само на една заплата! 

с. Тестеджий, 7 май 1928 г. 
Р. Б. Герчева. 

мете частната практика. Затова по-добре ще е 
заплатите имъ да си останатъ както до сега, а 
въ замена на това преаъ свободното си време да 
разполагатъ съ себе си. 

Ние тази година требва да впишемъ въ бюд
жета необходимо нуждната сума за реализиране 
откриването на сананаторнумъ за грждеболни въ 
Арнаутлзръ* Не е състоятелно твърдението, че на 
12 болни щели да бждатъ необходими 7 души 
лерсоналъ. Азъ имамъ клиника и зная добре ка-
къвъ персоналъ е нуженъ: 1 лекарь, 1 фелшеръ 
и 2 прислужнички, И безъ това лекарь и фел-
дшеръ тамъ имаме. Значи въпроса се отнася за 
още S прислужнички, тамъ може да прибавимъ 
и една готвачка. Презъ летото санаториума може 
да се разшири въ бараки. Този санаториумъ е 
отъ грамадно значение не като такъвъ, а съ своята 
пропаганда н просветна цель. 

По отношение бактериологическата станция 
въ Варна. Финансовото положение на сжщата отъ 
година все повече и повече, се влошава, понеже 
предвижданите помощи по бюджетите на селски
те общини не се внисагь въ нея, затова пост. 
лриежтетвие да вземе грижата и застави общи

ните да внисатъ тия суми, за да не дойде день 
въ който тази станция да бжде закрита. 

Искамъ да спомена .и за едно грамадно 
предприятие за нашия окръгъ въ бждаще. Ако 
ние не подтикнемъ това дело нема да дочакаме 
да даде резултатъ. Въпроса е за синдиката „Ти
ча". Азъ сметамъ, макаръ че това преприятие 
ще се реализира, въ продължение на десетки 
години и ще глътне 100,000,000 лв, е отъ го-
лема важность, защото ще израстне въ такъвъ 
размеръ и ще даде неизчислими богатства осо
бено за [Провадийско, а косвено ще засегне и« 
всички градове намиращи се въ неговия районъ. 
Дали това предприятие е заглъхнало, не знамъ. 
Ако миналата година предвидената сума за тоз» 
синдинкатъ не е изплатена н ако за напредъ 
пакъ не ще се изплаща, по добре да не предви
ждаме такъвъ кредитъ, за наше улеснение. Мое
то лично мнение е въ бюджета да предвидим* 
кредитъ и припомнимъ на пост. приежтетвне 
хумите да се внисатъ въ синдиката. 

Окр. стопанство. Отъ данните които имамъ 
на лице ми приви впечатление, че стопанството 
ни не върви тлка добре, въ смисъль, то поглъща 
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Кпджкьойско народ, основно училище 
Провадийско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
•1ft 35 

с. Каджкьой, 28 май 1928 г. 
Обявява се на интересующигб се, че 

HQ 16 ЮЛИЯ Г. Г. въ 2 часа следъ обЪдъ въ 
канцеларията на общинското управление 
ще се произведе търгъ съ явна конкурен
ция за отдаване на наематели за време отъ 
15.IX т. г. до 15.IX 1931 год, следните учи
лищни имоти: 

I. 1) нива тПри вехтите лозя - отъ 26-6 
дек. разделена на 2 парцела; 2) нива „Тур
ските гробища* отъ 20 декара; 3) нива 
„Геряне" отъ 77-6 дек. разделена на 7 пар
цели и 4) нива „На изтокъ отъ турските 
гробища" отъ 20 декара» 

и II. На 23 ЮЛИЯ Т. Г. въ сящия часъ и 
место, за сдщия наеменъ периодъ, по сж-
щия начинъ и следните училищни ниви: 

повече отколкото дава. Требва добре да се об
мисли и по този въпросъ. Но преди да решнмъ 
този въпросъ, ще требва да направимъ точни 
проучвания и изчисления на приходите и разхо
дите, да се отиде тамъ и се види какъ се за
лесява и пр. за да можемъ да вземемъ подхо-
дяще решение. 

Г. г. окр. съветници, ще имате търпение да 
Ви занимая съ още единъ въпросъ отъ голем! 
важность, по който ние ще требва да васмемъ 
съответна резолюция. Ние имаме законъ за окр. 
съвети, обаче азъ имамъ на ръка и законо" 
проектъ за народното здраве. Ако този законо
проекта сгане, законъ, съ него ще се нанесе 
ударъ на автономията на окр. съвети. Ако ние 
навреме не реагираме ще останатъ на сухо на
шите решения по бюджета ни, защото създава
не или закриване на лекарски и фелдшерски 
участъци нема да зависи ота окр. сьвегь, а та
ка също и съ уволнението и назначението на 
лекарит* и фелдшерите, а отъ други органи. 
Снощи се събрахме неколко лекари прочетохме 
законопроекта, обсъдихме го, и всички бЪхме 
единодушни че това нещо не требва да се извърши. 

Затова азъ предлагамъ да назначимъ една 

1) нива „Баиръ-юстю* отъ 55.6 декара 
разделена на 6 парц ; 2) нива »Баиръ-юстю* 
отъ 48.1 дек. разделена на 5 парцела; 3) 
нива „Баиръ-юстю* отъ 8.6 декара. 

Първоначачална цена на декаръ за го
дина 100 лева. Залогь за правоучастие 10% 
Закона Б. 0 . П. задължителенъ. Тържнит* 
книжа еж на разположение въ канцелария
та на училището. 

Отъ Настоятелството. 

Каджкьойско общ. скотовъдна комисия 
Провадийско 

ОБЯВЛЕНИЕ 
«N& 1252 

с. Кадлкьой 1 юний 1928 г. 
Обявява се на интересующите се, че 

на 11 день следъ публикуването настояще
то въ Варнен. окр. вестникъ отъ 2—4 часа 
следъ обедъ въ общината ще се произведе 
търгъ съ явна конкуренция за продаване 
на 20 декара сено отъ ливадата на ското-
въдната комисия, която е разпределена на 
4 парцела по 5 декара — въ местностьта 
„Геряне\ 

тричленна комисия която да проучи този законо
проекта и го докладва въ окр. съвета и тогава 
да вземемъ резолюция по него, която да изпра 
тимъ до Председателя на камарата да се има 
предъ вндъ и нашето мнение и резолюция при 
приемането на закона, като сь това ще иапъл-
нимъ най добре нашите права и задължения въ 
окръжния съвета 

Д. Дабк въ Понеже въ сме разискванията от* 
носно изложението на пост. присътствце по бю
джетопроекта който ще требва да гласуваме за 
новата фин. година туй което биде извършено и 
това което е разкритикувано огь противната 
страна и внесе малко смута. Азъ н*ма да се 
спирамъ на това което е изтъкнато огь г. г. ора
торите въ общи фрази, че бюджета е фиктивенъ 
и приложението му не може да се изпълни. Ко
гато това се изтъкваше правеше се опита да се 
съпоставя съ некои цифри, обаче не се сполучи. 

Каза се, че за пс вдигането на земеделието 
било похарчено 30°/0 огь 80°/0 реализиранъ 
бюджетъ. Обаче отъ изтъкнатите отъ г. Митевъ 
цифри се вижда, че за земеделието е изразход
вано Ю0°/о огь това което е предвидено. Азъ 
ще Ви изтъкна и другъ факта доколко еж обо-
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Първоначална оценка 200 лева на де-
каръ, залогъ за правоучастие въ търга 10% 
закона за Б. 0 . П. е задължителенъ. 

РазноскигЬ еж за см-Ьтка на наемате
лите ТържнитЪ книжа могатъ да се видятъ 
всЬки присжтственъ день и часъ въ общин
ското управление. 

Кметъ: К. Ивановъ 
Секр.-Бнрникъ: Д. Хр. Продановъ 

£Ш Район. Нкспенторъ: Б. Д. ГЕНЧЕВЪ—Варни. @3 

сновани Вашите твърдения: оня день дадохме 
повече отъ 1 мил» лв. за водопроводи» които не 
влнзатъ въ представените Ви цифри, защото те 
се отнасягь до 1 януаруй т. г., а бюджетното 
упражнение продължава. Тоже 1 мил. лв. разхо
ди за постройката на двете амбулатории въ с. 
с. Ново-село и Козлуджа никъде не съ споме
нати» което също е свързано съ поминъка на 
населението 

За окр. стсианство. Разходите покрай на-
дннчарскигЬ pa6oiH за подобрение парка, гради
ните и пр. гамъ най-големото перо ,се поглъща 
отъ залесяването на 400 дск.р това което г. Цо-
невъ нарича дупки. Ако тия голи баири не се 
залесптъ ще бждатъ свлечени отъ пороите, кое
то отъ друга страна ще поощрява и населението, 
следъ като види резултатите, да залесява. То
плата вълна която бушуваше 2—3 дни презъ 
м. юннй и направи големи опустошения почти въ 
цела България, опустоши голяма часть отъ ака
циевите дръвчета, а по-малка часть борчета, 
което ни застави за напредъ да залесяваме съ 
борчета. Въ окр. стопанство, което използуваме 
само детно време основавахме зимно земеделско 
училище иа възпитаниците на което ще въздей 
ствува възпитателно това залесяване, Работници
те по залесяването еж взети отъ пияцата затова 
отъ чия прннадлежность съ никой ие знае. Има-
ме само двама партизани надзиратели, които еж 
натоварени да държатъ сметките яа тези разхо
ди. Азъ съмъ призърженикъ окр. стопанство въ 
курортно отношение и за напредъ да се стопа-
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Обявяваме на интересующитЪ се, че на 
15 юни т. г. отъ 2—4 часа следъ обЪдъ въ 
канцеларията на училището ще се произ
веде търгъ съ явна конкуренция за про
дажба на сеното отъ училищната ливада 
въ мЪстностьта „Бреста" 71.9 декара, въ 
Доуджанско землище. 

Първоначалната цена е 200 лв. на де-
каръ. Разноските и публикацията еж за 
сметка на наемателя. 

Поемните условия могатъ да се видятъ 
вейки приежтетвенъ день въ канцеларията 
на училището. 

Отъ Настоятелството. 

нисва отъ пост комисия, защото ако попадне на некой 
недобросъвеетенъ наематель още втората година ще 
се компромнтира и нема да бъде посещавано. 

По отношение санитарната политика на пост. 
приежтетвие. Съжелявамъ, че не съмъ компе-
тентенъ да отговоря съ същата сила на г. Цо-
невъ по въпроса за пресъздаването на акушер
ския персоналъ. Азъ не съмъ противъ този пер
соналъ, но когато дейностьта му беше отрица
телна, добре или зле, посегна се на него. Още е 
рано да се предвидятъ всички акушерски уча 
стъцн, но съмъ противъ зачеркването на всички, 
като се подбере подгогвенъ персоналъ. 

По отношение санаториума: Както се из
тъкна тукъ и изнесеното отъ пренията пост. при
ежтетвие е изпълнило мандата който окр. съветъ 
му възложилъ. Азъ си спомнямъ че се взеха 12 
легла отъ монастира и се изпратиха въ Арнаут-
ларъ съ което се тури началото» но когато 
требваше да иазначимъ персоналъ и започиатъ 
функциите иа санаториума, получи се писмо отъ 
най-висшата инстанция Дирекцията на народното 
здраое* че преди това ще требва да дойде техенъ 
човекъ, който да прегледа санаториума. Както 
чухте» дойде самия директоръ който ни даде своята 
съветъ, ние го послушахме и спрехме изпълне
нието на това решение на съвета. 

Въ заключение ще има да зебележа че ли
псва по голема обективность и логика при обеж-
ждане бюджета, но констатира се повече нервно 
настроение, което не допринася нищо на институ
та за който сме се събрали тукъ 


